
Téma hodiny: Zdvojené souhlásky

stejné  souhlásky –  vyslovujeme  jako  jednu  souhlásku

(ranní, rozsypat)

obě souhlásky – pokud potřebujeme rozlišit význam slov

se zdvojenými souhláskami

např. poddaný člověk – podaný nápoj, nejjistěji – nejistější

než ostatní

přídavná jména – odvozujeme příponami -ní a -ný



s jedním n

1. přídavná jména od názvů zvířat, např. havran – havraní,

vrána – vraní, včela – včelí

2.  raný,  vraný,  (rané  –  časné  brambory,  vraný  –  vraní

koně)

3.  podstatná  jména  kameník,  viník,  vinice – odvozena

příponami -ík, -ice

se dvěma n

píšeme pouze u podstatných jmen odvozených příponou -

ost, např. nevinný – nevinnost


